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DAROVANJE, ZNAMENJE REŠITVE
Marija in Jožef sta se držala izročila in predpisov ter v jeruzalemskem templju 
prvorojenca Jezusa darovala Gospodu, in tudi dve grlici ali dva golobčka, da 
bi ne bilo kakšnih očitkov od koder že bodi. Jezus, Božji dar ljudem, je bil tako 
ponovno Bogu darovan, da bi dal tudi nam zgled, kako se moramo ponovno 
in ponovno Bogu darovati, da bi tako postajali vedno bolj Božji v svojih mislih, 
besedah in dejanjih, kar bi naj bila življenjska naloga vsakega človeka, 
ustvarjenega po Božji podobi, posebej pa še kristjana, s krstom vcepljenega 
v Kristusovo skrivnostno telo – Cerkev. Hkrati pa naj bi se v iskreni ljubezni 
pogosto darovali tudi bližnjemu.  Slovenski pesnik Simon Gregorčič, ki je bil 
tudi duhovnik, je to misel lepo povzel v svoji pesmi Daritev: »Daritev bodi ti 
življenje celo: oltar najlepši je – srca oltar.« Ob Jezusovem darovanju v 
templju je bil navzoč tudi starček Simeon, pravičen in bogaboječ mož. Poln 
hvaležnosti je vzel dete v naročje in zapel v imenu vseh ljudstev hvalnico 
Bogu, vesel, da je s svojimi očmi videl Božjo »rešitev«. Mariji pa je rekel: 
»Glej, ta je postavljen v padec in vstajenje mnogih … in tvojo lastno dušo bo 
presunil meč« (Lk 2,25-35). Marija je vse to čudovito doživetje in vse te 
besede ohranjala in premišljevala v svojem srcu vse življenje.  
Kristus je znamenje rešitve za vse nas: s svojim rojstvom, darovanjem v 
templju, odrešujočo besedo, trpljenjem in smrtjo na križu ter vstajenjem. Vabi 
tudi nas, da bi bili skupaj z njim znamenje rešitve vsem ljudem, s katerimi se 
srečujemo, včasih tudi za ceno hudega trpljenja ali celo smrti. Takšna je pot 
kristjana, poklicanega k hoji za Kristusom, ob zgledu njegove matere Marije. 

         Žpk. Edi Vajda 



Na 3. večeru v petek, 15. decembra, je bila okrogla miza z naslovom       
V čigavih rokah sta življenje in smrt. Na njej so sodelovali izr. prof. dr. 
Roman Globokar, predstojnik Katedre za moralno teologijo in ravnatelj 
bogoslovnega semenišča v Ljubljani, dr. Miroslava Cajnkar Kac, 
zdravnica, specialistka šolske medicine iz Šmartnega pri Slovenj Gradcu, 
in Marjetica Stojanović Verdinek, predsednica koroškega območnega 
Hospica, in voditeljica Marija Prikeržnik, dipl. teol.
G. Globokar je bil v 
duhovnika posvečen leta 
1997, študiral je v Rimu, 17 
let je delal kot vzgojitelj 
bodočih duhovnikov v 
Zavodu sv. Stanislava. 
Razmišljal je tako: »Smrt in 
proces umiranja sta del 
življenja, a sta v naši družbi 
tabu. Večina ljudi umira v 
bolnicah. Hočemo vse 
določiti, tudi konec življenja. Žal je v veliko evropskih deželah že uzakonjena 
evtanazija ali pomoč pri samomoru. Pravica se vse bolj širi, tudi na osebe z 
demenco in psihične bolnike. Gre za efekt spolzkega klanca in tega se moramo 
bati, saj ja tudi v Sloveniji zakon že pripravljen. O dveh načinih govorijo: 
evtanazijo opravljajo zdravniki, ki pacientu končajo življenje z injekcijo. Drugo 
pa je pomoč pri samomoru, ko dajo bolniku sredstvo, s katerim si sam vzame 
življenje. Kaj je torej za kristjana dar življenja? V komisiji za etična vprašanja so 
postavili življenje kot temeljno vrednoto, kot dar, ki ga ne smemo kar vreči v 
smeti. Hvaležni moramo biti zanj. Seveda nihče noče biti breme drugemu, a 
vsak človek je vreden spoštovanja.« 
Ga. Cajnkarjeva je bila 40 let pediatrinja, zato se ni veliko srečevala z na smrt 
bolnimi. Če pa že, je bilo to zelo huda preizkušnja, saj so umirali tudi otroci. Kot 
zdravnica nas je seznanila z vsemi zaprisegami, ki so jih zdravniki sprejeli že v 
davnih časih. Prisegli so, da bodo ljudem pomagali po svojih močeh, nikoli pa 
ne ne smejo človeku škodovati ali mu končati življenje.. Prva in 
najpomembnejša naloga zdravnikov je, da ohranja življenje. 
Ga. Stojanović je bila medicinska sestra, od leta 2007 dela kot prostovoljka v 
Hospicu, kjer je sočutna spremljevalka ljudi, ki se poslavljajo od tega sveta. 
Leta 2021 je prejela priznanje naj prostovoljka. Pripovedovala je o delu v 
Hospicu, kjer se trudijo lajšati tegobe umiranja pacientom in tudi njihovim 
svojcem. Trenutki z umirajočimi jim veliko dajo. Več strahov vidijo pri svojcih kot 
pri bolnikih. Družba bi morala naredite več na področju paliativne oskrbe 
bolnih, ne pa da išče rešitev v evtanaziji. 

NAŠ OBRAZ: 
GOSTJE NA ADVENTNIH VEČERIH 2023  



Gost zadnjega adventnega večera je bil Gregor Čušin, »glumač«, mož, 
oče šestih otrok, kristjan, ki je z obiskovalci podelil svoje razmišljanje o 
tem, kako živeti kot kristjan.
Gost prihaja iz preproste družine, 
v kateri je bil oče umetnik, mati pa 
gospodinja. Bil je zaželen otrok, a 
ne načrtovan, ima pet sorojencev. 
Še danes se razumejo, veliko 
družijo in skrbijo drug za drugega. 
Hvaležen je za vse, kar so mu 
podelili starši, vključno z vero in 
ljubeznijo. V družini so lahko vsi 
otroci razvijali svoje talente, hodili 
so tudi v glasbeno šolo in imeli 
celo svoj ansambel. 
Tudi sam ima veliko družino s 
šestimi otroki. Z ženo sta jih 
načrtovala pet, a tudi šestega sta 
sprejela z veseljem. Kot številna družina »štrlijo« iz povprečja, a med 
svojimi stanovskimi kolegi je bil zaradi tega včasih bolje sprejet kot med 
kristjani. Podelili so mu nagrado za dosežek leta – oče šestih otrok. 
Zanimivo je tudi to, da ima vsak otrok dve imeni.  
Kot igralec je bil zaposlen v Mestnem gledališču ljubljanskem, a se ves čas 
ukvarja tudi s pisanjem in nastopa v monokomedijah. Vseskozi vztraja na 
temah svoje krščanske vere (Jona, besni prerok, Halkada, Evangelij po 
Čušinu idr.). Tako si je prislužil tudi stanovsko nagrado žlahtni komedijant. 
Njegove predstave zelo nasmejijo ljudi, v resnici pa se v njih loteva resnih 
verskih in svetopisemskih tem. 
Tako je nastala tudi oddaja na radiu Ognjišče S svetnikom na ti. Svetniki ga 
vedno nagovarjajo, zato meni, da jih kristjani premalo poznamo in jih 
premalo prosimo za pomoč. 
Kaj gostu pomenijo božič in jaslice? Za njega to ni samo tradicija, ampak 
bistvena je sveta družina. Bog si je izbral Marijo za Božjo mater, ni pa izbral 
»štale« za kraj rojstva svojega sina. To smo si naredili ljudje, ko ga nismo 
sprejeli. Zakaj hodimo gledat jaslice? Da bi videli Boga, podobni moramo 
postati volu in oslu, ki sta prva spoznala Boga. Naj nam ne bo žal, da smo 
včasih tudi izgubljene ovce, priznajmo si svojo izgubljenost in v jaslicah 
glejmo luč, ki prihaja od Jezusa. 
Gost se je tudi vprašal, ali božič praznujemo ali slavimo. In dodal voščilo: 
»Lepo slavite!« Poskrbel je za lep in vesel večer, poln smeha, njegov podpis 
v njegovih knjigah pa bo poslušalcem dragocen spomin. 

 Večera povzela Slavica Pristavnik 



MOLITEV JE BOŽJI DAR 

Kaj je molitev? V drugi Mojzesovi knjigi 
beremo, kako so se Mojzes in ljudstvo 
srečevali z Bogom pri svetem šotoru, ki so 
ga imeli za bogočastje. »Kadar je vse 
ljudstvo videlo, kako oblačni steber stoji pri 
vhodu v šotor, je vse ljudstvo vstajalo in se 
priklanjalo, vsak pri vhodu svojega šotora. 
Gospod pa je govoril z Mojzesom iz obličja v 
obličje, kakor govori človek s svojim prijateljem 
(2 Mz 33,7-11).« Na vprašanje, kaj je molitev, 
dobimo v pričujočem odlomku zelo lep odgovor: Bog in 
človek govorita, kakor govori človek s svojim prijateljem. 

Od kod prihaja človekova molitev? Vedno moli ves človek, a ko hoče 
Sveto pismo označiti kraj, od koder izvira molitev, govori včasih o duši ali o 
duhu, najpogosteje o srcu. Srce je tisto, ki moli. Če je srce daleč od Boga, 
je tudi izražanje molitve prazno.  
Krščanska molitev je oseben in živ odnos Božjih otrok z njihovim 
neskončno dobrim Očetom, njegovim Sinom Jezusom Kristusom in Svetim 
Duhom, ki prebiva v njihovih srcih. Zglede molitve imamo že v stari zavezi: 
Abraham v trenutkih preizkušnje ohranja svojo vero v Božjo zvestobo.
Mojzes iz zaupljivosti z Bogom črpa moč. Preroki črpajo iz molitve luč in 
moč, da pozivajo ljudstvo k veri in spreobrnjenju srca. Največji zgled 
molitve je Jezus. Skoraj vsaka stran evangelija je pouk o molitvi. 

SPODBUDA 
Razmislimo, se pogovarjajmo in molimo!
Če je le možno, to storimo v svoji družini, sicer pa v krogu prijateljev ali 
župnijski skupini.
Vprašanja 
Kaj mi pomeni Bog, v kakšnem odnosu sva, kako ga v molitvi najpogosteje 
naslavljam? Kdaj se v molitvi obračam na Boga? Kaj doživljam v molitvi?
Molitev 
Pripravimo prostor: prižgimo svečo, postavimo križ, odprimo Sveto pismo 
… Začnimo z znamenjem križa. Naredimo ga lepo počasi in zavestno, kot 
bi vse svoje bitje obdajali z ljubeznijo Svete trojice. Prvi del posvetimo 
Svetemu Duhu, ki je navzoč v nas, prosimo ga: »Sveti Duh, nauči me 
moliti, Sveti Duh, pripravi me!« Nekaj trenutkov se tiho pogovarjajmo z 
Jezusom, Bogom. Zaupajmo mu, kaj nas najbolj teži! Nato molimo skupaj 
in naglas. 

Katehistinja Marija 

TEMA MESECA: LETO MOLITVE (2) 



EVROPSKO TAIZEJSKO SREČANJE MLADIH V LJUBLJANI
EMS v  Ljubljani. Od 28. decembra 2023 do 1. januarja 2024 je bilo v Ljubljani 
in okolici 46. Evropsko srečanje mladih (ESM), ki ga je pripravila Taizéjska 
skupnost iz Francije v sodelovanju z lokalnimi cerkvami in s podporo mesta 
Ljubljana. Potekalo je pod geslom Skupaj na poti. Udeležilo se ga je 5000 
mladih iz 48 držav različnih krščanskih veroizpovedi, ki so bivali pri družinah. 
Župnije v okolici Ljubljane so bile gostiteljice, v njih so bila čez dan srečanja, 
jutranje molitve, delavnice, opoldanske molitve … Vabilu organizatorjev sta se 
odzvala tudi Borut Pahor in Lojze Peterle, ki sta spregovorila o prevzemanju 
odgovornosti v družbi. Mlade je nagovorila predsednica države. Prisotni so bili 
slovenski škofje.
Kaj je TAIZE, kaj ESM? Taizé je ekumenska redovniška skupnost v Franciji 
približno devetdesetih bratov iz več kot dvajset držav. Njihovo življenje 
narekujejo skupna molitev, delo in gostoljubje. Molitvena srečanja za mlade je 
začel brat Roger pred več kot štiridesetimi leti. Njihov namen je mlade 
spodbuditi, da poživijo svoje duhovno življenje, postanejo nosilci miru, sprave 
in solidarnosti ter utrip Taizéja ponesejo v domove. 
Kako je potekala molitev? Osrednji dogodek – večerna taizejska molitev – je 
bil vsak večer v areni Stožice, odprt za vse, tudi tiste, ki sicer čez dan niso 
sodelovali v programu. Tej molitvi se je pridružilo res ogromno ljudi. V četrtek, 
28. decembra, smo se je udeležili tudi iz Župnije Ravne: sedem mladih, župnik 
Edi in katehistinja Marija. 

Mladostni vrvež pred vhodi v dvorano, pogovori v najrazličnejših jezikih, smeh 
in veselje, kmalu pred začetkom so bili sedeži v dvorani polni, sedeli so tudi na 
tleh (8000-10.000 obiskovalcev). Čudovit ambient, svečke, taizejski križ in 
okrasitev s panjskimi končnicami z nabožnimi motivi. Začetek molitve s 
taizejskim spevom v slovenščini: »Daj nam mir Gospod, razjasni svoj obraz«, 
poslušanje evangelija v najrazličnejših jezikih, petje v različnih jezikih. Zbrane 
so nagovorili: prior taizejske skupnosti brat Matthew, ljubljanski nadškof Zore in 
evangeličanski škof Geza Filo. Odmevala je močna prošnja za mir v svetu. Med 
molitvijo so povabili k 10-minutni tišini in v dvorani je nastalo vzdušje popolnega 
miru, globoke tišine in tihe molitve. To je treba doživeti, mogoče že naslednje 
leto v Estoniji! 

ZGODILO SE JE 



Vtisi naše udeleženke
Neja Pečnik: V četrtek smo se z mladinsko skupino udeležili taizejske molitve 
v Stožicah. Dvorana je bila čisto polna. Molitev je potekala v več jezikih. Najbolj 
sem bila navdušena nad 10-minutno tišino celotne dvorane, ko se je vsak 
povezal v tišini z vero v Boga. Vsi prisotni smo dobili pesmarice, tako da smo 
lahko vsi peli. Po molitvi sta sledila druženje v Velenju in odhod domov. 

Pripravila katehistinja Marija 

TRIKRALJEVSKA IN ADVENTNA AKCIJA
Koledovali smo 5. in 6. januarja. Sodelovalo je 21 otrok in 10 spremljevalcev. 
Tako imenovane kamele so v tem času postali: Bojana, Meta, Mateja, Samo, 
Katja, Roman, Marjan, Tanja, Nataša, Urška. Hvala staršem in župljanom za 
prevoze. Hvala za odprta vrata vaših domov, obiskali smo 120 družin. Hvala 
Jožici za pomoč pri kraljevskih oblekah. Na praznik treh kraljev smo se vsi 
sodelujoči pri koledovanju zbrali pri sveti maši in se zahvalili za uspešno 
opravljeno poslanstvo. 
V soboto, 14. januarja, je na Ptujski gori potekalo srečanje vseh kolednikov 
mariborske nadškofije, tudi nekaj naših kolednikov, ki so se zbranim predstavili. 
Sodelovali smo pri sveti maši, ki jo je vodil g. nadškof, nato smo se pogovarjali 
z misijonarko s. Andrejo Godnič. 

V Trikraljevski akciji smo zbrali 2.300 €, v adventni, v katero so se vključili 
vsi veroučenci Kotelj, Raven in Strojne, pa 376,00 €. Tako smo pod okriljem 
Misijonskega središča tudi letos pomagali graditi ali obnavljati šole, vrtce, da bi 
otrokom v misijonskih deželah omogočili dostojnejše in predvsem prijetnejše 
življenje. Ko tem otrokom omogočimo šolanje, jim zagotovimo vsaj en topel 
obrok na dan, zaradi izobrazbe pa tudi svetlejšo prihodnost.  
Hvala našim veroučencem za darežljivost in staršem za podporo. 

                      Katehistinja Marija 
P. S. Koledovali so tudi starejši koledniki in za cerkvene potrebe namenili okoli 
600 €. 



DRŽE PRI SVETI MAŠI PO NOVEM
Da bi se uskladili s slovensko Cerkvijo in župnijami v dekaniji, uvajamo s 
postnim časom v Župniji Ravne pri mašah nove drže. 
1. Od znamenja zakristĳskega zvonca do konca glavne mašne prošnje:

stojimo. Med Gospod, usmili se in slavo sedimo le, če sta skladbi 
dolgi. O tem odloča (glavni) mašnik. V tem primeru za glavno mašno 
prošnjo spet vstanemo.

2. Med berili in psalmom: sedimo.
3. Med alelujo, vrstico in evangelĳem: stojimo. Stojimo tudi, če je samo 

vrstica, na primer v postu. 
4. Med homilĳo (pridigo): sedimo. 
5. Med izpovedjo vere in prošnjami vernikov za vse potrebe: stojimo. Pri 

besedah in se je utelesil... : se globoko priklonimo. 
6. Med pripravljanjem darov: sedimo.  
7. Od vključno povabila molite, bratje in sestre do konca svet, svet, svet:

stojimo. 
8. Med evharistično molitvĳo stojimo ali klečimo do vzklika skrivnost 

vere. Klečĳo tisti, ki so v klopeh. Po skrivnost vere do očenaša tisti, ki 
so v klopeh, klečijo ali sedijo; tisti, ki imajo stole, sedijo. 

9. Tisti, ki med evharistično molitvĳo stojĳo, se pri mašnikovem pokleku 
pri spremenjenju globoko priklonĳo. 

10. Od povabila k očenašu do vključno Gospod, nisem vreden: stojimo. 
11. Po obhajilu: klečimo ali sedimo (podobno kot pri točki 8). 
12. Med prošnjo po obhajilu: stojimo. 
13. Med oznanili: sedimo. 
14. Med blagoslovom: stojimo. 
15. Med sklepno pesmĳo: stojimo. 

LETO 2023 V ŠTEVILKAH
Številke niso najpomembnejše, pa vendar lahko ob vodenju župnijske  

statistike nazaj na leto pogledamo tudi skoznje.
Ravne

• Krsti. Krščenih je bilo 34 otrok. Starši šestih otrok so cerkveno poročeni.
• Prvo obhajilo. Prvič je k svetemu obhajilu pristopilo 24 otrok.
• Sv. birma. Zakrament sv. birme je prejelo 59 otrok in en odrasel. 
• Poroke. Štirje pari so prosili Boga, da z zakramentom sv. zakona utrdi in 
poživlja njihovo ljubezen.

• Pogrebi. Pri sv. Barbari smo z molitvijo v večnost pospremili 59 rajnih, 36 
moških in 33 žensk. Trije so  bili privedeni in so prejeli zakrament  
bolniškega maziljenja. Najstarejši moški je bil star 99 let, najmlajši 61. 
Najstarejša ženska je bila stara 97 let, najmlajša 38.

• Nedeljski obisk sv. maše. Moški 81, ženske 106, otroci 76, skupaj 254 
nedeljnikov.

• Bolniki. Na prve petke je na domu prejemalo sveto obhajilo pet bolnikov. 



• 7. februar, sreda – dekanijska rekolekcija, dekanijsko srečanje 
duhovnikov 
• 8. februar, četrtek – Prešernov dan, državni praznik

• 11. februar, nedelja – god Lurške Matere Božje, svetovni dan bolnikov
•  14. februar – pepelnična sreda; strogi post; obred pepeljenja pri 
jutranji in večerni sv. maši (ob 7.30 in 18.)
•  V postnem času – ob sredah in petkih pred večerno sveto mašo molitev 
križevega pota 
•  10. marec – 4. postna nedelja; ob 15.00 križev pot na Brinjevi gori; ob 
14.00 odhod izpred trgovine Spar

Zakramenta sv. krsta ni prejel noben otrok.
Zakramenta sv. zakona ni sklenil noben par.
H Gospodu po večno plačilo so odšli: 1. Bojan Kučej, 55 let,   
Čečovje 5 a; 2. Ljudmila Podobnik, 95 let, Na Šancah 72; 3. Ivana Šumnik, 
77 let, Čečovje 34; 4. Valentin Štriker, 80 let, Tolsti vrh 122; 5. Leopoldina 
Kotnik, 89 let, Dobrije 6.
Hvala za podporo Vogelnemu kamnu. V januarju ste zanj darovali 

46,28 €.

NAPOVEDNIK 

KRSTI – POROKE – POGREBI 

Strojna
•  Krsti. Krščen je bil en otrok. Starši so cerkveno poročeni.
•  Prvo obhajilo. Prejel ga je en otrok.
•  Sv. birma. Zakrament sv. birme so prejeli trije otroci.
•  Cerkvene poroke ni bilo.
•  Cerkveni pogrebi: Od pogrebov je bil eden cerkveni.
•  Nedeljski obisk sv. maše. Moški 13, ženske 16, otroci 9, skupaj 38 
nedeljnikov.

Kotlje
•  Krsti. Krščenih je bilo 7 otrok. Starši otrok niso cerkveno poročeni.
•  Prvo obhajilo. Prvič je k svetemu obhajilu pristopilo 11 otrok.
•  Sv. birma. Zakrament sv. birme je prejelo 26 otrok.
•  Poroke. Dva para sta prosila Boga, da z zakramentom sv. zakona utrdi 
in poživlja njihovo ljubezen.

•  Pogrebi. Z molitvijo smo v večnost pospremili 11 rajnih, 8 moških in 3 
ženske. Eden  je bil prividen in prejel zakrament bolniškega maziljenja. 
Najstarejši moški je bil star 87 let, najmlajši 49. Najstarejša ženska je 
bila stara 96 let, najmlajša 85.

•  Nedeljski obisk sv. maše. Moški 27, ženske 54, otroci 33, skupaj 114 
nedeljnikov. 

                                                Zbral žpk. Edi 



NADŠKOFIJSKO SLAVJE OB NEDELJI BOŽJE BESEDE V ŽUPNIJI 
RAVNE 

Za katoličane je prvi mesec v novem letu pomemben zaradi trojega: od 18. do 
25. januarja je svetovna molitvena osmina za edinost kristjanov, 3. nedelja med 
letom (letos 21. januarja) je nedelja Božje besede, cel januar pa je mesec 
verskega tiska. 
Ker k verskemu tisku sodi tudi naš župnijski list Vogelni kamen, smo se odločili, 
da ga tokrat prav zaradi drugih dveh prej navedenih dogodkov, ki sta bila 
izjemno pomembna za našo župnijo, razširimo s prilogo. 
Sobota, 20. januar: Mini svetopisemski maraton od 14. do 18. ure 
Svetopisemski maraton je čudovita priložnost, da se skupnost poveže in diha 
z Božjo besedo, zato vsako leto vse več župnij pripravi skupno branje Božje 
besede. Letos je to branje imelo geslo Gospod, preizkusil si me in me poznaš 
(Ps 139,1). Na Ravnah smo mini maraton pod vodstvom katehistinje Marije 
pripravili že 10. leto zapored. Okrog dvajset župljanov (bralci beril, člani 
biblične skupine in drugi) je pred lepo okrašenim oltarjem kar nekaj 
poslušalcem v cerkvi sv. Egidija prebralo Matejev evangelij in še nekaj 
odlomkov iz Pavlovega pisma Korinčanom. 

»Le pogum, vstani« je bilo geslo lanskega maratona. In zbrala sem pogum 
in vstala. Tako sem poleg poslušalke postala še bralka Božje besede. 
Branje Svetega pisma v objemu stvarnika mi polni srce in dušo. Božja 
beseda je živa in tako v svoji nemoči poiščem moč, oporo, smisel in kažipot 
v življenju.                                                                                                

                     Marjetka 



Od sobote, 20., do petka, 26. januarja: Svetopisemska razstava v 
Župnijskem domu 
Nedelja Božje besede je praznik Svetega pisma, ki ga je papež Frančišek s 
pismom Odprl jim je um (Aperuit illis) leta 2019 razglasil za vso Cerkev. Letos 
je potekala pod geslom Poglejte, s kako velikimi črkami vam pišem s svojo 
roko (Gal 6,11), Nadškofija Maribor pa je letošnje osrednje slavje te nedelje 
zaupala Župniji Ravne oziroma katehistinji Mariji Prikeržnik, dipl. teol. Ta je 
dala tudi idejo za svetopisemsko razstavo, pri postavitvi katere so ji pomagali 
župljani (Anica Ovnič, Helena Merkač, Slavica Pristavnik, Veronika Šart, 
Breda Sirk), s škofije pa dr. Samo Skralovnik in mag. Jure Sojč. Tako so iz 
Maribora na Ravne pripeljali kar nekaj razstavnih eksponatov, veliko jih vzeli 
iz domače župnijske knjižnice, ki je po zaslugi Alojza Beka zgledno urejena, 
nekaj primerkov pa so prispevali tudi domačini.

Skupno je bilo razstavljenih 76 Svetih pisem, razporejenih v šest sklopov. 
Osrednji je nosil naslov Glavni slovenski prevodi in je obsegal faksimile 
Dalmatinove Biblije (prvi celoten prevod Biblije v slovenščino iz leta 1584), 
Japljev prevod (prvi katoliški prevod celotne Biblije iz obdobja 1784-1802), 
Wolfov prevod (tretji prevod cele Biblije v slovenščino; šest zvezkov, 
1856-1859) ter mariborska (iz let 1959-1961, ko je škofijski ordinariat v 
Mariboru izdal celotno Sveto pismo v štirih knjigah), ekumenska (mariborska 
izdaja v eni knjigi za katoličane in protestante) in jubilejna izdaja (prevod nove 
zaveze ob 400-letnici Dalmatinove Biblije iz leta 1984) ter slovenski standardni 
prevod (dosleden prevod po izvirniku, rezultat 15-letnega dela več kot 50 
biblicistov pod vodstvom dr. Jožeta Krašovca iz leta 1996). Drugi razstavljeni 
sklopi so bili še Starejše izdaje (14 knjig), Večjezični prevodi (5 knjig, npr. 
latinsko-nemško, latinsko-grško, grško-hebrejsko-nemško-latinsko), Sveto 
pismo v drugih jezikih (9 knjig v nemščini, latinščini, hebrejščini, hrvaščini), 
Novejše izdaje (14 primerov, tudi Dorejeva Biblija in žepnice) ter Sveto pismo 
za otroke in mladino (9 izdaj, tudi Zgodbe Svetega pisma za srednje šole iz leta 
1932). Njihove razporeditve po mizah je dopolnjevalo 12 svetopisemskih 
predmetov iz osebne zbirke biblicista dr. Sama Skralovnika (rog – šofar, 
molitveni šal – talit, okrasno ohišje – mezuza, judovski sedmeroramni svečnik 



– menora, judovsko pokrivalo – kipa). Iz biblične arheološke zbirke Teološke 
knjižnice Maribor je bilo razstavljenih še nekaj manjših panojskih slik judovskih 
predmetov, ki jih je leta 1990 začel zbirati akademik Jože Krašovec (opeka s 
tekstom v klinopisu, posodje, steklo, pečatniki). Razstavo so dopolnili še 
jubilejna znamka Pošte Slovenije iz leta 2007 ter ročno napisani svetopisemski 
citati, ki sta jih prispevali Anja Rožen in Jelica Sovič. 
Ravensko svetopisemsko razstavo si je ogledalo veliko obiskovalcev, največ v 
nedeljo po maši, ko je na njej spregovoril biblicist dr. Samo Skralovnik. Poudaril 
je, da je Sveto pismo najbolj brana knjiga v zgodovini, da je prevedena v več 
kot 2.400 jezikov in da ima velik pomen za današnjo kulturo. Razstava je bila 
lepa učna ura tudi veroučencem in ravenskim gimnazijcem, saj so si jo na naše 
povabilo prišli ogledat kar štirje razredi s profesoricami slovenščine, z obiskom 
pa jo je počastila tudi domačinka s. Snežna Večko, ki je poudarila, da je 
razstavljeno tudi lep poklon Jaroslavu Kotniku, pokojnemu ravenskemu 
župniku, velikemu poznavalcu Svetega pisma.  



Nedelja, 21. januarja, ob 10. uri: Slovesna sveta maša v župnijski cerkvi 
sv. Egidija 

Škofijsko dimenzijo je ravenskima bibličnima dnevoma dodala tudi slovesna 
sveta maša, ki jo je daroval mariborski nadškof msgr. Alojzij Cvikl ob 
somaševanju domačega župnika Edija Vajda in škofijskega tajnika Jureta 
Sojča, pod mentorstvom katehistinj Marije Prikeržnik in Rozalije Dvoršek, 
instrumentalistke Bojane Vrhovnik ter še drugih pa oplemenitili otroci in mladi. 
Slovesen, a hkrati sproščen škofov nagovor, v katerem se je z vprašanji 
obračal na zbrane, je skupaj z ducatom Svetih pisem, ki so jih na začetku maše 
župljani prinesli pred oltar, v zbranih prebudil zavest o pomenu Svetega pisma 
in zbudil »žejo« po njem. Rekel je namreč, da je Sveto pismo kot vrč, iz 
katerega si točimo in pijemo, da si pogasimo žejo, a za to ga moramo imeti 
stalno pri roki. Ob koncu svete maše je v duhu ekumenskega tedna zbrane 
pozdravil paroh Srbske pravoslavne cerkvene občine v Mariboru, s katero 
ravenska župnija že tradicionalno vzorno sodeluje, saj jim za njihove potrebe 
odstopa cerkvico sv. Antona, veroučenci pa vernikom razdelili srčke z odlomki 
iz Svetega pisma, ki so jih sami izdelali. Takoj po slovesnosti je bila v 
Župnijskem domu za vse pogostitev, ki so jo pripravili biblična skupina in 
matere veroučencev.  


